
Skolebestyrelsesmøde Karensmindeskolen d. 29.09.2021 kl. 18.30

Deltagere: Benjamin Holst, Birthe Boysen, Bjørk Krogshave, Henrik Salomonsen, Kim Pedersen,
Malene Jakobsen, Mathilde Nielsen, Morten Højriis, Tonni Rasmussen, Birgit Andreasen, Bente
Winther, Louise Kaasgaard, Henrik Weinkouff, Jette Poulsen

Elevrådet: Sarah Aaen, Marcus Faaborg-Boysen

Fraværende: Bente, Benjamin, Tonni, Marcus

Du har følgende forberedelse: læse bilag
 
Dagsorden (mødeleder er bestyrelsesformanden og i dennes evt. fravær næstformanden)

18:30 – 18:45 Elevrådet Bilag, Fælleselevrådets høringssvar

Referat:
September måned har været en travl måned med anderledes skoledage, konfirmation m.m.
Lige nu er der fokus på opstart af fælles elevråd, og dette råd har afgivet høringssvar ift.
kapacitetsudfordringer.

Næste møde i elevrådet er efter efterårsferien.

 

18:45 - 19:30 Skolekapacitet

Opfølgning fra de forskellige områder:
● Skolebestyrelsens indsats
● Fællesforeningen
● MED-udvalget
● Debatmøde på Rold Storkro arrangeret af BUPL

Fremtidig fokus på skolekapacitet fra bestyrelsens side.

Referat:
Fantastisk indsats de seneste uger fra skolebestyrelsesmedlemmer og forældre generelt.
Der var og er plads til forskellige holdninger i dialogen, og tonen bliver hold saglig.

Skolebestyrelsesformanden skriver et opslag på AULA som tak for indsatsen mod en
overbygningsskole. På dialogmødet mellem BFU og Karensmindeskolens bestyrelse, fortalte
politikerne, at de ikke var for en udskolingsskole. Beslutningen om løsning på
kapacitestudfordringen bliver givet til det fremtidige udvalg efter et valg.

Herunder opfordring til deltagelse i politiske møde d. 12. okt. i Skørping Idrætscenter kl.
19.30, hvor partiernes spidskandidater møder op. Der indkaldes ikke til lokalt møde med
politikere her på Karensmindeskolen som tidligere foreslået.

Fokus skal fremadrettet være på at få løftet den generelle tildeling til skolerne i Rebild
Kommune.



Drøftelse af hvordan bestyrelsen i den kommende debat sagligt kan drøfte hvad skolen er
presset på. Forslag om fortsat at bidrage med opslag om “det økonomiske grundlag for at
drive skole i Rebild Kommune” på facebook siden “Udskolingsskole Nej tak”. Understøtte
en ny debat om udfordringer ved det lave niveau i den generelle tildeling til folkeskolerne.

Afsættet er fortsat at Karensmindeskolen er en god skole med gode resultater ift. nuværende
tildeling. Drøftelse af hvad 6.000 kr. mere pr. elev ville betyde for elever i RK (bedre kunne
løfte alle elever). Med dette løft vil RK nærme sig for tildeling ift. den gennemsnitlige
tildeling i Region Nordjylland.

Vedr. kapacitet er der to 7. kl. på mellemtrin og én 8. kl. i et mindre klasselokale i Buen.

Send gerne snarest formanden input til formulering af AULA opslag.
Opfordring til at skrive med på FB udfra ny vinkel om løft af generel tildeling.

19:30 - 19:45 Ændrede skoledistrikter

Det lader til, Bavnebakkeskolen vil få fem klasser til 0. årgang hvor vi vil få tre. Vi får
høringsmateriale i forbindelse med at ændre skoledistrikterne, så 0. årgang fordeles mellem
skolerne, måske med fire klasser til hver. Det kan ikke udelukkes, at der med en ændring af
skoledistriktet kan ske en klasseoptimering, så eleverne kan fordeles på syv klasser i stedet
for de forventede otte. Det vil høringsmaterialet og praksis vise.

Referat
Vi afventer høringsmateriale. Drøftelse af holdninger i forhold til indhold. Høringssvar  vil
lægge sig op af høringssvar vedr. kapacitetsudfordringer.

 

19:45 - 20:45 Høring af budget 2022 Bilag vedlagt dagsorden

https://rebild.dk/demokrati/dagsordener-og-referater?ud=13&ar=2021

Læg specielt mærke til punkt 143: “Råderumskatalog CBU” samt punkt 82 “Bilag 1
budgetnotat“. Det er en oversigt over områder, der kan effektueres og derved give et
økonomisk “råderum” til andre opgaver i CBU. (begge vedlagt som bilag)

Høringssvar skal indsendes senest 1. oktober 2021 kl. 08.00

Referat
Høringssvar skal indeholde:

- kraftig opfordring ift. at løfte den generelle tildeling, så vi får skoler på niveau med
sammenlignelige kommuner eller blot op på gennemsnittet af skolerne i Region
Nordjylland.

- udsagn ift. råderumskatalog - ikke et eneste bud vi kan acceptere/pege på.
- 0,5% besparelser (ca. 200.000 kr.) hvert år fortsat.
- løft af folkeskolen er trukket tilbage.
- Rebild Kommune rangeres som en af landets rigeste, hvor bliver skatteindtægterne

af?

Henrik og Kim samler udsagn til et bud på et høringssvar. Øvrige
skolebestyrelsesmedlemmer læser med “hen over torsdag”, så det kan sendes fredag morgen.

https://rebild.dk/demokrati/dagsordener-og-referater?ud=13&ar=2021
https://docs.google.com/document/d/1JkjWlkM9UIj7yPMOVEw-QVEYFlYuA4-1yJkLZYaLK20/edit?usp=sharing


 20:45 – 20:55 Generel orientering fra ledelse/formand/pædagogisk råd

Referat
Dialogmøde med B&U-udvalget i dag blev oplevet af skolens deltagerne som et konstruktivt
møde, med dialog om aktuelle udfordringer/ideer:

- kapacitetsudfordringer, om at få bygget “rigtigt” (hvor, hvor meget, skoledistrikter).
- politisk holdning at udskolingsskolen tages af bordet, vi skal stadig følge den

politiske kurs, hvis det fremtidige udvalg alligevel vil pege på en udskolingsskole.
- udbygge KM til 4 spor (evt. 5 spor) i nærmeste fremtid.
- en udbygning på “højen”.
- bestyrelsen satte ord på, at vi fremadrettet gerne vil være i dialog med det politiske

udvalg om udbygning m.m.

 

20:55 - 21:00 Afrunding/eventuelt

Referat

Karensmindeskolens bestyrelsesmøder
Skolebestyrelsens møder fokuseres på drøftelse og dybdegående debat af et tema/emne
med henblik på etablering af politikker og retningslinjer. Møderne starter med indledende
enighed om dagsorden, orientering fra Elevrådet og herefter behandling af dagens
emne/tema. Der afsættes sidst på mødet en ½ time til orientering fra ledelse, formand og
pædagogisk råd. Kan det ikke nås på mødet orienteres efterfølgende pr. mail.

Møderne er arbejdsmøder og der aftales evt. workshops i udvalg mellem møde ved behov.
Er der behov for udvalg aftales ansvar for fremdrift/proces, deltagere samt deadline, på
bestyrelsesmødet.

Dagsorden til bestyrelsesmøderne aftales på et formøde mellem skoleleder og formand –
dette ca. en uge før bestyrelsesmødet. Punkter til mødet skal meldes ind til
skoleleder/formand senest 10 dage før det aktuelle bestyrelsesmøde. Skoleleder sender
dagsorden ud til bestyrelsen umiddelbart efter afholdt formøde.

Referent: I reglen skolelederens souschef. Er souschefen fraværende tager et
bestyrelsesmedlem referat (dog ikke formand eller skoleleder grundet disses ansvar for
dagsordens eksekvering).

Referat: Godkendelse sker ved at svare på referat fremsendt pr. mail indenfor en uge efter
mødets afholdelse. Kommenteres ikke på referatet indenfor 3 hverdage er det lig med
stiltiende accept af referatet og dermed godkendelse.



Mødeplan – skolebestyrelsesmøder skoleåret 2020/2021 & 2021/2022

Dato Tidspunkt Emne

27.08.2020 Kl. 18:30-21:00 Bestyrelsesarbejdet startes op.  Drøftelse af
høringssvar specialområdet. opfølgende arbejde med
princip for digitalt univers.

24.09.2020 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

Karensmindeskolens udbygning.

28.10.2020 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

24.11.2020 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

11.01.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

04.03.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

08.04.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

05.05.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

21.06.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

Sommerferie



26.08.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

Opstart

29.09.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

26.10.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

29.11.2021 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

13.01.2022 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

Beslutning om valgproces inkl. rekruttering af nye
bestyrelsesmedlemmer/markedsføringsstrategi

23.02.2022 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

22.03.2022 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

Valg (afhænger af forvaltningen procesplan)

09.05.2022 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

20.06.2022 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

Konstituering af ny bestyrelsen og afslutning for
afgørende bestyrelse

Sommerferie

26.08.2022 Kl. 18:30-21:00

(Kl. 18.00-21.00)

Opstart og aftaler for det nye år i ny bestyrelse + evt.
tema


